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Hétfő, 2008. május 19. 

Folyamatosan fejleszt a vásárhelyi Protetim 

MA MÁR A BETEGEKHEZ 
IGAZÍTJÁK A PROTÉZIST 

KOROM ANDRÁS 
luhász Imre 1976-ban még 
egyszemélyes vállalkozásként 
gyártotta le az első implantá-
tumot, melyet egy kerékpár-
balesetet szenvedett asszony 
térdébe építettek be. Az előz-

ő n s z e r i n t 
az Audi Hungaria Motor Kft. 
húsz év múlva is 
Győrött működik majd? 

20% 
n e m 

Véleményközeiben 
A Pannon véleményalkotó SMS-rovata 

írja meg heti kérdésünkre 
válaszát SMS-ben a 
06-20/554-2444 es 
telefonszámra! 

A h é t k é r d é s e : 

Ön szokott 
elönyaralásra menni? 

Várjuk olvasóink SMS-szavazatait! 
Küldjenek frappáns választ vagy egy egyszerű 
igent, nemet a kérdésre! A legjobb válaszokat 
megjelentetjük! Szívesen vesszük, ha kérdést 
is javasolnak, miről tudjuk meg a köz véleményét? 

pannon 
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K A M A R A I HÍREK 
REACH - A Z EURÓPAI U N I Ó 

R E N D E L E T E A VEGYI A N Y A G O K R Ó L 

enterprise 
europe 
network 

Kamaránk ás a kamarában működő Enterprise Europe Ncrwnrk iroda tájékozta-
tó napol tart a KEA( !H menetrendjéről, eljárásaitól, a vállalkozásokra háruló köte-
lezettségekről és a 2008. június I -jótól esedékes tennivalókról 2008. május 29-
én. 10 ólától a CSMKIK székházában. 
A részvételi d(j a CSMKIK tagjai számára 5 0 0 0 Ft / fő 4 áfa, nem tagvállalkozá-
sok számára 10 0 0 0 Et/fB 4 áfa. KaprsoUttartó: Körmikzi Esztrr 

CSONGRÁD MEGYEI KERESKEDEIMI ÉS IPARKAMARA 
6721 Szeged, Párizsi kit. 8 - 1 2 . ' T e ü 62/426-343, 486-987,ficu 62/426-149 

E-maik mlot-', smkik.hu • wrb: www.esmkik.hu 

• Juhász Imre a cég egyik termékével, a csípőprotézissel. Több mint 
százezer betegen segítettek f o t ó : segesvári csaba 

Ma is folyamatosan fejleszti termékeit a csont- és í z ü l e t p ó t -
ló protézisét kifejlesztő, majd azóta is gyártó vásárhelyi 
Protetim Kft . Juhász Imre cégvezető egy véletlennek k ö -
szönhetően vált géplakatosból az ország első protézisgyár-
tójává. 1976-ban egyszemélyes vállalkozása készítette el az 
első térdízületi i m p l a n t á t u m o t . 

mény: Tari Gábor és Badó Zol-
tán főorvos egy svájci tanul-
mányútról azzal a gondolattal 
tért haza, hogy idehaza kelle-
ne gyártani az addig csak de-
vizáért, korlátozott számban 
beszerezhető protéziseket. Ju-

hász Imre jelentkezett a felhí-
vásra, s vállalta a fejlesztést 
és a gyártást, ezzel új iparágat 
teremtett Magyarországon - az 
emberi testbe ültethető proté-
zisek gyártásáét. 

Több orvoscsoporttal is 
együttműködtek az eltelt évti-
zedek alatt, s a fejlesztések 
során megalkották a teljes 
csontpótlásra alkalmas nagy-
ízületi térd- és csípő-, tumor-
és vállprotéziseket, valamint 
fogászati implantátumokat. A 
Protetim Kft. hét esztendővel 
ezelőtt egy konzorcium tagja-
ként vett részt a hosszú élet-
tartamú implantátum kifej-
lesztésében, mely kopásálló-
sága két és félszerese a hagyo-
mányosénak. 

A cég ma Romániába, Szer-
biába, Szlovákiába és Svájcba 
is szállít több száz féle, az em-
beri szervezetbe beépíthető 
protéziseket. Ezeket 1976 óta 
több mint százezer betegbe ül-
tették be. 

A Protetimnél olyan széles 
skáláját gyártják a szériater-
mékeknek, hogy az orvosok-
nak lehetőségük van a bete-
gek számára legmegfelelőbb, 
személyre szabott implantá-
tum kiválasztására. 

K I T Ü N T E T É S E K , E L I S M E R É -
SEK. Juhász Imre és vállal-
kozása az idők során 
számtalan dijat, elismerést 
kapott, Vásárhelyen a Pro 
Urbe és a díszpolgári cím a 
legnagyobb elismerése, de 
kapott kiváló munkáért 
egészségügyi miniszteri el-
ismerést, alkotói díjat, sőt 
Honthy Hanna-díjat is, 
melyet hol pedagógusnak, 
hol egészségügyben dol-
gozónak osztanak ki. 
Munkásságát külföldön is 
elismerték, a romániai la-
siban aranyérmet, Genf-
ben bronzérmet kapott 
fejlesztéseiért. 

LASSAN „KISEBBSEGBE" 
KERÜL AZ AUTÓLÍZING 

1 Automobil 2008 Budapesten. Főtámogatója egy lízingcég 

A Magyar Lízingszövetség 
legfrissebb adatai szerint 
idén az első negyedévben 
először esett 50 százalék alá 
a személyautók f inanszírozá-
sa - mondta Mészáros 
György, a szövetség elnöke 
május elején. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A szövetség tagjai tavaly egész 
évben összesen mintegy 1220 
milliárd forintot helyeztek ki, 
az idei első negyedéves új fi-
nanszírozás összege közel 300 
milliárd forint. Ebből a gépjár-
mű-finanszírozás 163 milliárd 
forint volt, amiben azonban 
már benne van a flottafinanszí-
rozás is. Tavaly az első három 
hónapban a gépjárműlízing 
összege 157 milliárd forint volt. 

Mészáros György hangsúlyoz-
ta: az idei első negyedévben az 
új személyautók h'zingállomá-
nya 49-49,5 százalékot tesz ki a 
teljes új finanszírozásból. Ki-
emelte: a flottaüzletág jelentős 
növekedési lehetőséggel rendel-
kezik, mivel az operatív lízing 
esetében a finanszírozó vissza-
igényelheti a gépjárművek vétel 
árának áfatartalmát. 

Mészáros szerint a visszaszo-
ruló személyautó-lízing azon-

ban azzal a pozitív hatással jár, 
hogy a tagcégek más típusú lí-
zinggel váltják ki az autófinan-
szírozást. 

Az elnök ezek között említet-
te az ingatlanlízing nagy ará-
nyú megugrását, amely az idei 
első negyedévben már közel 40 
milliárd forintot tett ki, és ezzel 
jelentősen, negyven százalék-
kal bővült 2007 első negyedév-
éhez képest. 

Az idei folyamatok alapján 

f o t ó : m i s k o i a i r ó b e r t 

A lízingszövetség tagjai az 
idén maximum 2 százalékos 
GDP-növekedésre számítanak, 
a beruházások bővülését pe-
dig 2,7 százalékra teszik. Meg-
ítélésük szerint a teljes lízing-
piac csupán 6 százalékkal fog 
nőni idén, a bővülés ütemét 
a személyautó-finanszírozás 
stagnálása fogja vissza, míg a 
tehergépjárművek lízingelésé-
nél öt-, a flotta- és gépberende-
zés lízingállománya esetében 

Fordítási hiba 
Mészáros György rámutatott: a gép- és berendezésfinanszírozás 
gondokkal küzd, pedig ezen a téren a lízingre nagy az igény, 
különösen a mezőgazdasági gépvásárlások területén. Itt ugyanis a 
lízing helyett még mindig a hitelezés a jellemző, bár ennek 
igénybevétele lassabb és drágább. Az uniós pénzek esetében az EU 
támogatott forrásainál a mezőgazdasági gépek esetében „egy fordítási 
hiba következtében" nem lehet a lízinget a támogatott formák között 
figyelembevenni. Mivel a pénzügyi lízinget hivatalosan „egyszerűen 
csak bérletnek fordították, a szabályozás szerint pedig a bérletre nem 
adható uniós forrásból támogatás" - mondta az elnök. 

az ingatlanlízing területén a 
nagyberuházások aránya visz-
szaszorul, az egyedi lakások lí-
zingelése azonban egyre nő -
jelenleg 18 százalékos a teljes 
ingatlanfinanszírozásból a la-
káslízing részaránya. 

nyolcszázalékos növekedésére 
számítanak. Azt várják, hogy 
az ingatlanlízing idén is kiug-
róan, 10 százalékkal fog nőni, 
ezen belül is a lakáslízing 30 
százalékos bővülést produkál 
majd. 

BŐVÜLT A DOROZSMAI PIAC SZOLGÁLTATÁSA • A Kiskundorozsmai Nagybani Piac Kft. 12, egyenként 2te 
négyzetméteres göngyölegtárolót adott át. A 6 milliós beruházás elsősorban a kereskedőket szol-
gálja. A12 helyiségből ötöt román állampolgárok vettek bérbe, akik 500-600 kilométerről is eljön-
nek Dorozsmára friss zöldségért, a raktáraknak köszönhetően nem kell oda-vissza utaztaniuk az 
üres ládákat. Képünkön egy Temes megyei kereskedő pakolja a burgonyát. A piacon hétköznapokon 
800-900, míg szombaton 1200 jármű is megfordul. Fotó: KamokCsaba 

GENETIKAILAG 
MÓDOSÍTOTT 
NÖVÉNYEK 
WASHINGTON (MTI) 
A genetikailag módosított nö-
vényfajták (GMO) magyarorszá-
gi forgalomba hozatala és ter-
mesztése ügyében nincs előrelé 
pés Magyarország és Amerika 
között - tájékoztatta az ötnapos 
tengerentúli látogatáson tartóz-
kodó Gráf József földmüvelés-
ügyi és vidékfejlesztési miniszter 
a múlt héten az MTI-t. 

„Ezen a téren nincs előrelépés 
Magyarország és az Egyesült Ál-
lamok között (...) mi még na-
gyon óvatosan kezeljük a GMO-s 
vetőmagokat, ezek termesztésé-
re nincs engedély" - mondta a 
miniszter, aki részt vett és felszó-
lalt az ENSZ fenntartható fejlő-
dés bizottságának ülésszakán. 
Kifejtette, hogy a világszervezet 
tanácskozásán két tárcát is kép-
viselt: a környezetvédelmit és a 
mezőgazdaságit, „hiszen közös 
feladatról van szó". 

Az amerikai-magyar agrár-
kapcsolatok legkiélezettebb 
kérdése a GMO-termékek forga-
lomba hozatalának és termesz-
tésének magyarországi engedé-
lyezése körül forog: az elutasító 
hazai álláspont nem változott. 

http://www.esmkik.hu

